
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door de heer J. Dijk namens de SP 

gestelde vragen aangaande geen huisuitzettingen en verlenging tijdelijke 

huurcontracten. De vragen van de steller treft u in de bijlage aan. 

 

1. Deelt het college de zorgen van mensen en de SP-fractie over de stijgende kosten 

in levensonderhoud en de toenemende problemen van mensen die niet of 

nauwelijks nog rond kunnen komen? Zo ja, op welke manier signaleert het college 

deze problemen en kan zij deze signalementen met de raad delen? Zo niet, waarom 

niet? 

 

Wij delen de zorgen over de stijgende kosten en de moeilijkheden die mensen 

ondervinden om rond te komen. De gestegen kosten voor energie en andere 

levensbehoeften hebben uiteraard ook gevolgen voor de inwoners van onze 

gemeente. Vanuit onze eigen en andere organisaties krijgen we hier signalen over: 

• Vanuit WIJ Groningen zien we een toename van het aantal mensen dat zich 

meldt met financiële problemen. Daarbij melden zich ook groepen die zich nog 

niet eerder voor hulp tot WIJ Groningen hebben gericht en dus voor het eerst te 

maken krijgen met (financiële) gevolgen van de gestegen prijzen. We zien de 

stress en spanning die gepaard gaat met financiële problemen toenemen. Dat 

leidt er ook toe dat problemen op andere leefgebieden gaan toenemen. 
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Volgvel 1 

 

 

• Vanuit onze rol als uitvoerder van budgetbeheer zien we dat het steeds 

moeilijker wordt voor inwoners om het huishoudboekje sluitend te krijgen. Dat 

geldt niet alleen voor huishoudens met een bijstandsuitkering, maar ook voor 

mensen met een betaalde baan die bijvoorbeeld moeite krijgen om de 

reiskosten naar hun werk te kunnen betalen. Bij verschillende groepen 

inwoners zien we dat de energiekosten een steeds groter beslag leggen op het 

besteedbaar inkomen. We zien dan ook dat we voor deze groepen vaker een 

beroep doen op bijzondere bijstand om de begroting rond te krijgen. 

• De voedselbank ziet een toename van de problematiek bij zijn klanten. 

• Het aantal mensen dat achterstanden heeft bij de betaling van huur, energie en 

zorgverzekering neemt toe. Die stijging lijkt zich met name voor te doen bij de 

huur en de energienota. 

• Het aantal mensen dat zich meldt bij het inloopspreekuur van de GKB neemt 

toe. Dat heeft echter nog niet direct te maken met de gestegen prijzen (omdat 

er vaak tijd overheen gaat voor mensen met financiële problemen zich bij een 

schuldhulpverlener melden), maar heeft vooral betrekking op mensen die te 

maken hebben met de effecten van de coronamaatregelen. 

• Er zijn veel inwoners die een beroep doen op de energietoeslag. Inmiddels 

hebben 7.000 mensen die wij (nog) niet kenden omdat zij nog niet eerder een 

beroep op gemeentelijke inkomensondersteuning hebben gedaan, een aanvraag 

ingediend. Ook wordt inmiddels een beroep op de individuele bijzondere 

bijstand voor energiekosten (voor mensen die niet tot de doelgroep behoren of 

voor wie de toeslag onvoldoende is) gedaan, al is het aantal nog beperkt (90). 

 

Dit is uiteraard geen compleet beeld. Dát de problemen toenemen is evident. Of en 

wanneer mensen daadwerkelijk in de financiële problemen komen, weten we niet 

precies. Het kan zijn dat mensen eerst nog (deels) geholpen zijn met de 

energietoeslag of dat zij hun eigen buffer aanspreken. Ook gaat er tijd overheen 

voordat de gevolgen van de problemen zichtbaar worden (bijvoorbeeld wanneer 

deurwaarders worden ingeschakeld). Het beeld is echter niet rooskleurig. We 

houden als college de vinger aan de pols en zullen de raad van onze bevindingen 

op de hoogte houden. Tegelijkertijd dringen we er met andere gemeenten bij het 

Rijk op aan om snel stevige maatregelen te nemen om de financiële positie van 

lage- en middeninkomens te versterken. 

 

2. Is het college op de hoogte van de problemen voor gezinnen met (werkende) 

jongeren die geen betaalbare woning kunnen vinden? En ziet het college de 

problemen die ontstaan voor ouders die in inkomen gekort worden wanneer hun 

thuiswonende kind of kinderen inkomsten uit werk ontvangen? Zo ja, hoe gaat het 

college hiermee om? Zo niet, waarom niet? 
 

Wij zijn op de hoogte van het feit dat het voor jongeren moeilijk is om een 

betaalbare woning te kunnen vinden. Door de crisis op de woningmarkt is het voor 

veel mensen op dit moment lastig een betaalbare woning te vinden. Wanneer 

ouders met thuiswonende kinderen een beroep doen op de bijstand, wordt op dit 

moment de uitkering van de ouders nog verlaagd (de kostendelersnorm).  

 

 

 



Volgvel 2 

 

 

Het kabinet is (mede op aandringen van gemeenten) met een wetsvoorstel 

gekomen waarin die kostendelersnorm voor de ouder(s) niet meer geldt wanneer 

een kind jonger is dan 27 jaar. Naar verwachting treedt die maatregel op 1 januari 

2023 in werking. Overigens wordt het door kinderen verdiende inkomen niet in 

mindering gebracht op de uitkering van de ouder(s). 

  

3. Ontvangt het college signalen via woningbouwcorporaties en zorgverzekeraars dat 

het aantal huur- en premieachterstanden toeneemt? Zo ja, heeft het college 

afspraken over hoe woningbouwcorporaties en zorgverzekeraars hiermee om 

gaan? Zo ja, wat voor afspraken zijn dit? Zo niet, waarom niet?  
 

De gemeente ontvangt signalen van woningcorporaties, zorgverzekeraars, 

energiebedrijven en het Waterbedrijf wanneer zich betalingsachterstanden 

voordoen. In de afgelopen periode zien we een toename van het aantal mensen met 

een betalingsachterstand voor de huur en de energierekening. Bij de 

zorgverzekering, waar zich in absolute aantallen de meeste betalingsachterstanden 

voordoen, zien wij die stijging (nog) niet. Met de woningcorporaties is 

afgesproken dat wanneer de huur niet wordt betaald, de corporatie persoonlijk 

contact zoekt met de huurder. Wanneer dat niets oplevert informeert de corporatie 

de gemeente (GKB) over de achterstand. De gemeente zoekt vervolgens contact 

met de huurder, zoekt een oplossing en koppelt de uitkomsten terug aan de 

woningcorporatie. Met de zorgverzekeraars zijn vergelijkbare afspraken gemaakt. 

Deze werkwijze is vastgelegd in het Convenant Schuldhulpverlening tussen 

woningcorporaties en de GKB. Ook is er een overeenkomst 

Vroegsignalering/Eerste Hulp bij Geldzaken met verschillende partijen. 

Overigens hanteren de Groningse woningcorporaties een gematigd huurbeleid. Per 

1 juli 2022 bedroeg de verhoging 2,3%. Voor 2023 en daarna zal de huur niet 

langer worden verhoogd op basis van de inflatie. De huurstijging zal een half 

procent lager zijn dan de gemiddelde stijging van de CAO-lonen in het voorgaande 

jaar. Enkele corporaties hebben aangegeven bij huurwoningen met de slechtste 

energielabels (E,F,G) geen huurverhoging door te voeren (0%) in 2023. De 

gemeente dringt er bij de andere corporaties op aan dit voorbeeld te volgen.  

 

4. Is het college bereid om voor huurders, die ondanks compensatiemaatregelen niet 

de maandelijkse huur kunnen betalen, met verhuurders afspraken te maken om 

zich in te spannen door maatwerk te leveren? (Bijvoorbeeld door tijdelijke 

huurcontracten te verlengen.) En is het college bereid om gedurende deze 

koopkrachtcrisis (net als tijdens de coronacrisis) geen huisuitzettingen toe te 

staan? (Tenzij er evidente redenen zijn, zoals criminele activiteiten of extreme 

overlast.) Zo ja, op w elke manier wil het college 4 deze afspraken maken en 

vastleggen? Zo niet waarom niet? 

 

Gemeente en woningcorporaties werken intensief samen op het gebied van 

preventie en maatwerkoplossingen, en bouwen deze samenwerking steeds verder 

uit. Ook is er een goede samenwerking met de WIJ-teams.  
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Door vroegsignalering, een persoonlijke aanpak en de nauwe samenwerking tussen 

corporaties en GKB is het aantal huisuitzettingen de afgelopen jaren afgenomen. 

De corporaties streven er naar om te komen tot nul financiële huisuitzettingen. We 

zetten ons er voor in om dit als specifiek punt in de prestatieafspraken 2023 op te 

nemen. 

 

Wij gaan er van uit u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


